
Protokół Nr XLVI/06 
z posiedzenia Nadzwyczajnej XLVI Sesji Rady Miejskiej Białogardu 

w dniu  16  października 2006 r.

Miejsce obrad: sala konferencyjna nr 106 Urzędu Miasta

Ad 1 Otwarcie Sesji, w tym:
Przewodniczący Rady otworzył obrady Nadzwyczajnej XLVI Sesji Rady Miejskiej

„  Otwieram  obrady  Nadzwyczajnej  XLVI  Sesji  Rady  Miejskiej  Białogardu”.  Witam 
radnych oraz zaproszonych gości, 

- stwierdzenie „quorum” 
Za  zgodą  Rady  §  33  ust.  2  Statutu  Miasta  obowiązki  sekretarza  obrad  powierzam 
Kierownikowi Biura Rady Miejskiej, Danucie Holczewskiej-Szydłowskiej.
Kierownik BRM poinformowała, że listę obecności podpisało 7 radnych - spośród 21 – Rada 
nie była władna do podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady stwierdził, że z uwagi na to, że nie ma „quorum” przerywa obrady 
XLVI Sesji Miejskiej, zgodnie z § 31 ust. 2, który zacytował” „W przypadku stwierdzenia w 
trakcie posiedzenia braku quorum (jedenastu radnych) Przewodniczący Rady przerywa obrady i, 
jeżeli  nie  można  uzyskać  quorum,  wyznacza  nowy  termin  posiedzenia  tej  samej  sesji.” 
Przewodniczący Rady zaproponował tak jak to wcześniej uzgadniano na Komisji Organizacyjnej 
– termin 25 października 2006 r. (środa) o godz. 900.
Na sali obecnych było 8 radnych.

Radny A.Gajlewicz chciał zabrać głos.
Przewodniczący Rady prosił, aby Radny pozwolił skończyć wypowiedź: w związku z tym, że 

nie ma „quorum”, jest obecnych 8 radnych Przewodniczący Rady przełożył sesję na środę – 25 
października 2006r. Przewodniczący stwierdził, że w tej chwili kończymy.

Radny A.Gajlewicz stwierdził, że sesję zwoływali nad tak ważnymi punktami i dzisiaj 
Porozumienie  Samorządowe  wraz  z  Burmistrzem  na  czele  zlekceważyło  radnych  Miasta 
Białogard. Radny powiedział: My żeśmy się domyślali, że taka sytuacja może zaistnieć  i dzisiaj 
na  tym miejscu  Porozumienie  Samorządowe wraz  z  Ziemią  Białogardzką  pokazało  jaka  jest 
mentalność w Białogardzie. Szkoda tylko, że na tej sesji i na te wszystkie pytania nie będzie 
mógł odpowiedzieć Burmistrz, ponieważ te wszystkie pytania zostaną nagrane na płycie CD i 
dostarczone w kilku tysiącach egzemplarzy mieszkańcom Białogardu. Burmistrz nie będzie miał 
możliwości odpowiedzenia. 

W tym momencie o godz. 1715 Przewodniczący Rady przerwał obrady Nadzwyczajnej 
XLVI Sesji Rady Miejskiej Białogardu.
Protokołowała: M.Zimmer

   Przewodniczący Rady

              Andrzej   Świrko

 



 

- przedstawienie porządku obrad,
A.Gajlewicz – w pkt 3 były zazwyczaj interpelacje i zapytania radnych. Obecnie radni 

otrzymali  porządek  obrad  ze  zmienionym  punktem,  gdzie  zamieszczono  również 
odpowiedzi  na  sprawy  poruszone  w  interpelacjach.  Stając  w  obronie  Burmistrza, 
Radny stwierdził, że stosunkowo dużo jest interpelacji i Jego zdaniem Burmistrz nie 
jest  w  stanie  odpowiedzieć  w  danym  punkcie  na  wszystkie  pytania,  gdyż  są 
potrzebne  dodatkowe  dokumenty.  W  tym  celu  są  organizowane  spotkania 
organizacyjne  w  sprawie  ustalenia  porządku  obrad  sesji,  z  udziałem 
Przewodniczącego  Rady,  Burmistrza,  Zastępcy  Burmistrza.  Przewodniczących 
komisji  rady oraz poszczególnych klubów.  Na ostatnim spotkaniu Przewodniczący 
Rady  postanowił,  że  nie  będziemy  robili  bałaganu  i  odpowiedzi  na  interpelacje 
pozostaną jak dotychczas. Radnego zdziwiło, iż otrzymał porządek inny niż ustalono 
na spotkaniu.  Przewodniczący ma prawo zmieniać porządek ale  ma także prawo 
konsultować  się  z  radnymi.  Mimo  innych  ustaleń  Przewodniczący  Rady  sam 
zadecydował inaczej. Nie dziwi się, że były wiceprzewodniczący Rady  D.Dudkiewicz 
zrezygnował ze współpracy z Przewodniczącym Rady. Radny podkreślił, iż mówi o 
tym, gdyż na szereg pytań Burmistrz nie był w stanie odpowiedzieć lub odpowiada w 
sposób wymijający, nieprawdziwy. Między innymi zapytania nt. internatu, która była 
bez podpisu.



Przewodniczący Rady – prosił, aby odnieść się do uwag dot. porządku obrad.
A.Gajlewicz – stwierdził, że Burmistrz powinien mieć czas na udzielenie odpowiedzi 
Przewodniczący Rady – powiedział, że najlepiej jak w tej sprawie wypowie się Burmistrz 

czy jest w stanie odpowiedzieć na zadane pytania? Przewodniczący ponownie pytał o 
uwagi do porządku obrad.

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że jest w stanie odpowiedzieć na pytania radnych.
A.Gajlewicz – stwierdził, że nie Burmistrz ustala porządek sesji lecz radni. 
Przewodniczący Rady – w dalszym ciągu pytał o uwagi do porządku obrad.
A.Gajlewicz - stwierdził, że skoro Przewodniczący Rady nie daje skończyć i dojść do 

głosu,  wniosek  formalny,  aby  odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  radnych 
przenieść tak jak to było dotychczas, przez 4 lata.

Przewodniczący  Rady  –  wyjaśnił,  że  ustawa  o  samorządzie  gminnym  określając 
kompetencje  przewodniczącego  rady  daje  przewodniczącemu  do  wyłącznej 
dyspozycji  ustalanie  projektu  porządku  obrad  sesji.  Przewodniczący  wyjaśnił,  że 
kieruje się uwagami zgłoszonymi podczas spotkania przed sesją,  ale również jest 
winien  opinii  osoby,  które  dotyczą  te  interpelacje.  Umieszczenie  odpowiedzi  na 
interpelacje radnych jest efektem ustaleń z Burmistrzem. 

Burmistrz  Miasta  –  podziękował  Radnemu  za  troskę  i  stwierdził,  że  jest  w  stanie 
odpowiedzieć  na  każde  pytanie.   Być  może  niektóre  odpowiedzi  mogą  być  nie 
satysfakcjonujące,  natomiast  w  przypadku  odpowiedzi,  do  których  potrzebne  są 
materiały  źródłowe  jest  możliwość  udzielenia  odpowiedzi  na  piśmie.  Z  taką 
interpelacja Pan Radny Gajlewicz się zwrócił dot. liczenia kosztów inwestycji internatu 
ZSP.  Takie  materiały  zostały  przez  pracowników  przygotowane,  włącznie  z 
dokumentacją techniczną i finansową. Przygotowanie tego zajęło kilka godzin pracy 
urzędnikom, którzy mogli coś innego w tym czasie zrobić a radny A.Gajlewicz do tej 
pory nie odebrał tego materiału.

A.Gajlewicz  –  stwierdził,  że  Burmistrz  udzielił  informacji  na  pytania:  ile  kosztował 
internat, za ile dach został kupiony itd. Materiały przesłane do radnych nie zostały 
podpisane przez Burmistrza. Podczas Komisji Radny wychwycił sporo błędów. Będąc 
na zwolnieniu lekarskim nie był w stanie odebrać materiałów. Minął miesiąc czasu a 
Burmistrz  radnym  nie  potrafi  odpowiedzieć.  Wysłane  jest  pismo  bez  podpisu 
Burmistrza.  Ponadto  wysyła  się  pismo  odnośnie  powierzchni  mieszkań  też  bez 
podpisu.  Radny uważa, że to nie jest  odpowiedź. Przewodniczący Rady powinien 
szanować radnych a z tego wynika, że ktoś pociąga Pana za sznurki.

Przewodniczący Rady – apelował do radnych, aby szanować się wzajemnie i trzymać 
się porządku obrad.

S.Domański – sesja od początku nabrała emocjonującego charakteru. Radny uważa, że 
najbardziej istotne są w porządku projekty uchwał i nad nimi radni powinni pracować. 
Wnioskował,  aby pkt  3  brzmiał:  rozpatrzenie projektów i  podjęcie  uchwał  a  pkt  4 
interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. Prosił, 
aby  nie  rozdzielać  pkt  4,  ponieważ  niejednokrotnie  radny  zadawszy  pytanie  na 
początku sesji nie czekał na udzielenie odpowiedzi, tylko wychodził.

H.Lipnicki – przeciwny, gdyż tradycją tej rady był ten układ, jest to zgodne ze statutem.
A.Adamczewski – stwierdził, że chciałby złożyć oświadczenie, nie ma tego w porządku, 

dlatego pytał, w którym punkcie.
Przewodniczący  Rady  –  odpowiedział,  że  jeśli  dot.  spraw samorządu  to  w  punkcie 

sprawy rady.



Przewodniczący poddał pod głosowanie następujące wnioski:
1. wykreślić w pkt 3 odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i przeniesienie do 

odpowiedzi udzielanych po Trybunie Obywatelskiej Mieszkańców
Przegłosowano: za-8, przeciw-9, wstrzymało się-2. Nie został uwzględniony.

2. pkt 3 przenieść przed Trybunę Obywatelska Mieszkańców
Przegłosowano: za-9, przeciw-10, wstrzymało się-0.

Przegłosowano porządek Sesji: za-13, przeciw-1, wstrzymało się-5.

- przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Miejskiej
Głos w dyskusji zabrali:
B.Lipiński – stwierdził,  że ma uwagę do zatwierdzenia protokołu, gdyż na sesji Rada 

zatwierdzała projekt w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego  miasta  Białogard.  W  tym  punkcie  mieszkańcy  Białogardu  złożyli 
protest  celem budowy ul.  Magazynowej  –  nowej  obwodnicy,  która przechodziłaby 
przez  ich  ogródki  działkowe.  Mieszkańcy  złożyli  protest  19.01.2006  r.  ,  na  który 
Burmistrz powinien odpowiedzieć w ciągu 3 m-cy a do dnia 21.04. nie otrzymano 
odpowiedzi  w  tej  sprawie.  Radny  złożył  protest  w  imieniu  mieszkańców  ul. 
Magazynowej  –  dlaczego  tak  długo  udzielana  jest  odpowiedź.  Sprawa  dot. 
najstarszych mieszkańców Białogardu, którzy w 1945 r. zamieszkali w Białogardzie i 
tych  mieszkańców  się  lekceważy.  Wobec  tego  Radny  nie  wyraził  zgody  na 
zatwierdzenie tej Sesji.

Przewodniczący Rady  –  stwierdził,  że  obecny  punkt  dotyczy  uwag do  protokołu.  W 
związku z tym Przewodniczący pytał czy to zostało ujęto w protokole?

B.Lipiński – odpowiedział, że nie ma uwag do protokołu.
Przewodniczący  Rady  –  wyjaśnił,  że  Radny  kwestionuje  podjęcie  uchwały,  ale  do 

protokołu nic nie uwag. W związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Miejskiej.

Przegłosowano: za – 12, przeciw –  2, wstrzymało się – 2.


